

Referat fra Menighedsrådsmøde – 24. april 2023

Tilstede: P. Marcos Romero, P. Daniel Steiner Ebert, Adam Schwarz, Estrid Ryom, Frandina Olivo, Nik Bredholt, Nora Palacios, Parminder Singh, Petter Becker-Jostes og Roch Rutondiye.

1) Godkendelse af dagsorden.

2) Parminder blev valgt som referent.

3) Referatet fra mødet d 6. marts 2023 blev godkendt.

4) Sognepræsten orienterer.

Vi mangler frivillige! Der mangler ”hænder” til de forskellige højtider (Påske, pinse, Jul...). Folk opfordres til at skrive eller henvende sig til Menighedsrådet for at melde sig. Vi mangler også en frivilligheds koordinator – der kan koordinere alle de frivillige der forventes at melde sig.

Cecilia koret stopper med at optræde og det betyder derfor at vi ikke længere vil have glæde af dem til vores messer. En gruppe fra Den Neokatekumenale Vandring (NKV) vil starte en fast katekese i kirken. Sognepræsten ønsker at inddrage menighedsrådet og vil lave et oplæg til næste menighedsrådsmøde.

5) Menighedsråds formanden orienterer.

Nyhedsbrevet ønskes udvidet. Der blev diskuteret hvad det ekstra indhold kan være. Evt. AC-arrangementer. mm. Menigheden opfordres til at skrive hvis de har andre forslag. Der er stadig problemer med at få indholdet ud til alle – der arbejdes på en løsning.

NKV deltog i palmesøndagsmessen og der har været både ros og ris. Nogle oplevede det som en festlig deltagelse, andre oplevede det som at menigheden var delt i to.

6) Hvad vil vi med Skt. Ansgar?

Der blev fremlagt ønsker og visioner: Petter ønsker at forbedre lokale forholdene for de unge i kirken og vil gerne gå videre med det. Martin Ryom arbejder på et hæfte, der skal gøre den latinske messe mere overskuelig. Jean Thomas fra menigheden arbejder på at lave en skitur til Frankrig for de unge i sognet. Evt. i samarbejde med DUK. Der blev talt om at udvide salmebogen med nyere tekster. Det blev diskuteret om hvorvidt vi har DUK salmebogen, og om vi har nok eksemplarer. Estrid, P. Marcos, P. Daniel og Rosa vil sammen arbejde om nye evangeliseringsprojekter til Sankt Ansgar. Et par eksempler er, at Estrid ønsker at arbejde på at skabe et større evangeliseringsprojekt med inspiration fra Sct. Michaels kirke i Kolding og Sankt Annæ (Amager). På sigt håber vi at kunne lave en evangeliseringsuge. Frandina ønsker at lave en Menighedsrådsdag – evt. som et retræteophold. Nik ønsker at arbejde med at lave et Vision Statement for menigheden. Bispedømmets synodegruppe vil lave et oplæg til, hvordan sådan en proces kunne se ud.

7) På opdagelse i troen.

Bente Lazare stopper. Estrid overtager. Der skal købes en gave til oplægsholderne fremover.

8) Grøn kirke.

Vi skal være bedre til at være grøn kirke. Der blev gennemgået de forskellige initiativer vi har udført for at styrke vores grønne profil. Engangsservice eller ej – det er der det store dilemma ligger. Hvad er egentlig ”Grøn” service? Og er det nødvendigvis miljøvenligt fordi det er grønt? Og er askebægre egentlig et grønt initiativ. Bølgerne gik højt.

Johannes har foreslået at have retningslinjer for indkøb så vi er sikre på at der bliver købt det rigtige service. Det mente Nik var en god ide. Petter mente i stedet at det var nok at bruge sin sunde

fornuft. Det blev intenst. Det endte med at vi vil invitere John med til næste MR-møde for at kunne hjælpe os videre med at træffe den helt rigtige beslutning. Fortsættelse følger.

9) Sankt Vincent – grupperne.

Vi er blevet kontaktet af Sankt Vincent grupperne der ønsker økonomisk støtte. Der blev diskuteret om hvorvidt kollekten skulle gå til dem 1 gang om året. Men da de allerede har fået nej fra Biskoppen valgte vi at afslå deres anmodning. Nik kontakter dem.

10) Kirkeskat.

Det blev diskuteret om vi skal genoptage vores kirkeskat kampagne – og gøre det oftere end november. Økonomisk set går det ikke optimalt så der skal gøres noget. Det blev diskuteret hvad vi kan gøre for at øge indtægterne. Skal vi være mere konkret i forhold til hvad pengene skal bruges til? Skal man lave indsamlinger til konkrete projekter ved siden af kirkeskatordningen?

Det blev foreslået at lave et link i nyhedsbrevet til kirkeskatordningen. Derudover vil vi bede FR om hjælp til konkrete initiativer. Nik tager det op med FR på deres næste møde d.10. maj. Derefter vil den lille gruppe med Adam, Frandina og Nik mødes og komme med forslag til en kampagne.

11. Evt.

Martin ønsker hjælp til at nogle fra Menighedsrådet åbner og lukker døren under messen når processionen starter og slutter. Ulla streamer messen samtidig og kan derfor ikke hjælpe til. Petter meldte sig. Vi blev enige om at lade det gå på skift i MR fremover.